
PROTOKOL Nr XL/2014 

z Obrad XL (nadzwyczajnej) Sesji Rady Gminy KotUll 


odbytych w dniu 22 wrzesnia 2014r 


Sesja odbyla siy w sali konferencyjnej Urzydu Gminy w Kotuniu. 
Obrady rozpoczyly siy 0 godz. 1530 a zakonczyly siy 0 godz. 1620 • 

Ustawowa liczba radnych - 15 
W obradach uczestniczylo - 14 radnych, to jest 93% og6lnego skladu rady Ilista 
obecnosci w zal,!:czeniu do protokolu/. 

Porzqdek obrad: 
1. 	 Otwarcie Obrad XL Sesj i Rady Gminy. 
2. 	 Wnioski do porz'!:dku obrad. 
3. 	 Podjycie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kotun na lata 2014-2026. 
4. 	 Podjycie uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy na 2014 r. 
5. 	 Przyjycie protokolu z poprzedniej sesji. 
6. 	 Zamkniycie Obrad XXXIX Sesji Rady Gminy. 

Ad 1 
Przewodnicz,!:ca Rady Anita Drabarek otworzyla Obrady XL (nadzwyczajnej) Sesji 
Rady Gminy K6tun. Stwierdzila quorum. Nastypnie przywitala przybylych na 
Obrady: Radnego Rady Powiatu Siedleckiego Jana Kucia, W6jta Slawomira 
Adamiaka, Skarbnika Gminy Barbary Jonsk,!:, Sekretarza Gminy Slawomira Smolaka, 
soltys6w i radnych. 

Ad pkt 2 

Uwag do porz'!:dku obrad nie zgloszono. 

Ad pkt 3 
W 6jt Slawomir Adamiak wyjasnil, ze poprosil Pani,!: Przewodnicz'!:c'!: Rady 
o zwolanie nadzwyczajnej sesji. Powodem tego jest otwarcie mozliwosci 
dofinansowania modemizacji swietlic wiejskich. Jak tylko otrzymalismy informacjy, 
ze mozna zlozyc wniosek na dofinansowanie modemizacji swietlicy wiejskiej, to 
zdecydowalismy siy na wytypowanie w tym wniosku swietlicy wiejskiej 
w Broszkowie. Poniewaz juz dwukrotnie skladalismy wniosek na t'!: swietlice i dot,!:d 
nie udalo siy nam skutecznie uzyskac pomocy - to teraz jak nadarzyla siy taka okazja, 
to we wniosku wskazalismy modemizacjy tej wlasnie swietlicy. Dokumenty byly juz 
gotowe a czas naglil. Wstypny harmonogram prac zawiera kwoty 515.000 zl. 
Dofinansowanie wyniosloby okolo 200.000 zl, zatem ze srodk6w wlasnych trzeba by 
bylo wylozyc okolo 315.000 zl. Na taki wklad wlasny w chwili obecnej nie byloby 



nas stac. Wstrzymalismy siy wiyc z decyzjq 0 przyjyciu pomocy w takiej kwocie. 
Za kilka dni otrzymalismy nastypnq informacjy, ze z programu wycofala siy jedna 
z gmin i w chwili obecnej dofinansowanie do wniosku bydzie wynosilo okolo 
300.000 zl. Zatem podjqlem decyzjy, aby kontynuowac dzialania zwiqzane 
z realizacjq tego przedsiywziycia. W chwili obecnej ogloszony jest juz przetarg na 
wykonanie modernizacji swietlicy wiejskiej w Broszkowie. 

- Radny Antoni Chojecki stwierdzil, ze skoro jest to sesja nadzwyczajna, to i on 
zada pytanie chyba nadzwyczajne - a co z remontem szkoly w Bojmiu? 
Wzmocnienie lawy fundamentowej nowej czysci szkoly mialo byc zrobione 
jak najszybciej, potem przylozono prace na wakacje, potem na poczqtek roku 
szkolnego. Mamy koncowky wrzesnia a nawet nie rna gotowej dokumentacji 
na te prace. Nie rozpoczyto ich poniewaz nie rna na nich srodkow finansowych 
w budzecie, a podejmuje siy nowe inicjatywy na tak duze pieniqdze. 
Gdy pytam 0 rozpoczycie prac w szkole - slyszy odpowiedz, ze zacznq siy jak 
splynq pieniqdze za wykonane wnioski. Wiyc zapytam, kiedy splynq te 
pieniqdze? 

- W ojt stwierdzil, ze nie wie. 
- Radny Antoni Chojecki zadal nastypne pytanie - a co z osrodkiem zdrowia 

w Bojmiu, ktory juz tyle lat czeka na remont? 
- Wojt przypomnial, ze w Zeliszewie Podkoscielnym jak trzeba bylo szybko 

wyremontowac osrodek zdrowia, to mieszkancy tamtego rejonu przeznaczyli 
srodki finansowe z funduszu soleckiego i zrobiono remont. Moze i w Bojmiu 
mieszkancy powinni isc w tym kierunku, bo w budzecie zawsze juz bydzie 
brakowalo pieniydzy na wszystkie wydatki. 
Radna Teresa Brusniak zadala pytanie - a co z rozbudowq szkoly w Zeliszewie 
Podkoscielnym?Juz pod koniec tamtej kadencji to zadanie bylo wpisane do 
budzetu a do tej pory nawet dokumentacja nie jest zrobiona. Czy nie 
powinnismy zachowac kolejnosci wykonywania zaplanowanych inwestycji? 
Nie tak dawno wystypowalismy do radnych 0 wykup dzialki dzielqcej boiska 
w Zeliszewie Podkoscielnym, wtedy nie bylo nawet mowy 0 wydatku kilku 
tysiycy zlotych. Teraz na dzialce tej powstaje dom, ktory stanie w srodku boisk 
szkolnych. 
Radny Powiatowy Jan Kuc stwierdzil, zeby nie mowic tu 0 dokumentacji, bo 
to najszybszy i najtanszy proces. Mowmy 0 srodkach na wykonanie tych 
zaplanowanych inwestycji, bo to juz Sq znacznie wiyksze pieniqdze. 

-	 Radny Krzysztof Gajowniczek zapytal 0 sytuacjy proceduralnq jaka teraz rna 
miejsce. Zeby rozpoczqC inwestycjy musi byc ona wpisana w plan 
inwestycyjny a zeby oglosic przetarg trzeba miec zaplanowane srodki 
w budzecie, czy tak? Czy Komisja Budzetu i Finansow opiniowala ten projekt? 
Przewodniczqcy Komisji Budzetu i Finansow Michal Adamczyk stwierdzil, ze 
nie bylo spotkania komisji ani rozmow w tej sprawie. Radni 0 remoncie 
swietlicy w Broszkowie dowiedzieli siy z BIP-u urzydu, z zakladki zamowien 
publicznych. 
Radny Artur Skwierczynski stwierdzil - Panie W ojcie nie mozna tak robic. 



Decyzjy 0 rozpoczyciu tak duzej inwestycji powinni podj,!c tez i radni, ale 
przedjej rozpoczyciem a nie teraz, kiedy juz trwaj,! procedury przetargowe. 
Radny Kazimierz Chrosciel w odpowiedzi na wyst,!pienie radnego 
Chojeckiego stwierdzil- nie rozumie sprzeciwu Bojmie, bo do tej pory bylo 
tak, ze wszystkie drogi prowadzily do Bojmia. Tam wszystkie drogi, nawet te 
najmlodsze oblozone s,! juz asfaltami, na osrodku zdrowia zrobiono "zloty" 
dach a 15 lat temu postawiono budynek, ktory teraz siy rozsypuje. Co by Pan 
Radny powiedzial, gdyby po takim czasie rozlatywal siy jego wlasny dom, 
kogo by za taki stan obwinial i kogo poci,!gal do odpowiedzialnosci. Nastypna 
sprawa to boiska w Zeliszewie Podkoscielnym. Malo tam jeszcze jest boisk? 
Na pocz,!tku radni chcieli zlikwidowac 3 szkoly podstawowe. Koniec koncow 
polecial tylko Broszkow. Siedziby obwodowej komisji wyborczej takZe 
przeniesiono z Broszkowa do Gryzowa. Jak tylko mowi siy 0 jakichs pracach 
w Broszkowie, to zaraz jest wielka klotnia i wszyscy S,! na NIE. 

- Radna Barbara Plichta przypomniala, ze pamiyta jak wykonywane byly prace 
przy budowie tej nowej czysci szkoly w Bojmiu. Juz wtedy byly uwagi do 
zlego wykonania tej inwestycji, ale wtedy obecny tu Pan Kuc nie przerwal 
robot, pozwalaj,!c zeby powstal taki bubel budowlany. Teraz to my musimy 
martwic siy jak znaleic pieni,!dze, zeby naprawic t'! fuszerky budowlan,!. 

- Radny Powiatowy Jan Kuc stwierdzil, ze pomylki zdarzaj,! siy wszydzie, ajak 
Pani doskonale wie - w naszym zawodzie bardzo czysto siy to zdarza. Pamiyta 
j ak j eszcze z byl,! Pani,! dyrektor szkoly w Koszewnicy, ktora jest juz na 
emeryturze zastanawialismy siy jak naprawic stan tej szkoly, ktora byla 
wlasnie po remoncie. Przypomny, ze remont ten wykonywala osoba, ktora 
dzisiaj jest konserwatorem w gimnazjum. 

- Radna Barbara Plichta spytala Jana Kucia, czy pamiyta, co powiedzial jej 
myzowi w chwili, gdy chcial on zlozyc dokumenty na przetarg rozbudowy 
szkoly w Bojmiu. Moze nalezy to powiedziec wszystkim. 

- Radny Krzysztof Gajowniczek zapytal obecnego na sesji p.o. Kierownika 
Referatu Rozwoju Gminy Daniela Polkowskiego - do kiedy musimy rozliczyc 
omawiana inwestycjy. 
Daniel Polkowski stwierdzil, ze do konca marca 2015 roku. 
Radny Krzysztof Gajowniczek stwierdzil, ze jest duze ryzyko tej wykonania 
tej inwestycji ze wzglydu na miesi,!ce pozostaj,!ce do konca inwestycji. Jest to 
jesien i zima. Gdyby to bylo lato, to ryzyko byloby znacznie mniejsze. 

- Radny Michal Adamczyk ponowil wczesniej zadane juz pytanie - czy 
oglaszaj,!c przetarg nie powinnismy miec tej inwestycji zapisanej w budzecie? 

- W ojt Slawomir Adamiak potwierdzil. 
Radny Michal Adamczyk kontynuuj,!c wyst,!pienie zapytal na jakiej zasadzie 
ogloszono przetarg i na jakiej zasadzie moze on byc uniewazniony, jesli radni 
nie zaakceptuj,! tej inwestycji. Z tego co jest mu wiadomo, to ustawa 
o zamowieniach publicznych nie przewiduje takiej sytuacji. 

- Radny Krzysztof Gajowniczek stwierdzil, ze on takZe przestudiowal ustawy 
o zamowieniach publicznych i nigdzie nie spotkal siy z tym, aby byla podstawa 



prawna uniewaznienia zamowienia publicznego, ktore zostalo ogloszone bez 
zabezpieczenia finansowego. Takiego zamowienia nie powinno byc. 
Uczestnicy przetargu, ktorzy zlozq. oferty mogq. siy u nas upominac 
o odszkodowanie. 

- Radny Mariusz Kujawski stwierdzil, ze mowimy tu 0 przyszlorocznym 
budzecie, 0 ktorym tak naprawdy jeszcze nic nie wiemy. Czy gdyby siy nie 
powiodlo i musielibysmy zaplacic za tq. inwestycjy sami, to z czego bysmy 
zaplacili? Czy mamy jakies zabezpieczenie na takq. okolicznosc? 

- Skarbnik Gminy Barbara Jonska zaprzeczyla. 
- Sohys wsi Broszkow Grzegorz Olszewski powiedzial- z chwilq., gdy pojawia 

siy jakakolwiek nadzieja, zeby cos zrobic w Broszkowie - to blyskawicznie 
zaczynajq. siy negatywne dyskusje. Drogi - nie w Broszkowie, zamknq.c szkoly 
- w Broszkowie, wybudowac boisko - nie w Broszkowie. Sam czynem 
spolecznym razem z mlodziezq. szykowali sobie boisko, na ktorym mogli by 
grac. I zrobilismy dobre boisko - bez pieniydzy gminy. I utrzymanie jego tez 
gminy nic nie kosztuje. Nie wyrazicie zgody na remont swietlicy - trudno, ale 
teraz spojrzcie w swoje wlasne sumienia i glosujcie. Szkoda czasu na zbydne 
dyskusje. 

Wiycej uwag ani pytan nie zgloszono. 
Przewodniczq.ca Rady odczytala projekt uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kotun na lata 2014-2026. 
Projekt zostal odrzucony wiykszosciq. glosow Iza-3, przeciw-8, wstrzymalo siy-31 
w glosowaniujawnym. 

W tym miejscu Skarbnik Gminy Barbara 10nska poprosila Przewodniczac,! Rady 
o 10-cio minutow,! przerwy na wprowadzenie autopoprawek do projektu uchwaly 
w sprawie zmian w budzecie gminy na 2014 rok. 

Ad pkt 4 
Skarbnik Gminy Barbara 10nska przedstawila projekt uchwaly w sprawie zmian 
w budzecie gminy. Jednq. z nichjest przeznaczenie srodkow finansowych na zakup 
pompy nawierzchniowej dla OSP w Polakach. 

- Radny Artur Skwierczynski wyjasniajq.c radnym okolicznosci zakupu pompy 
stwierdzil, ze na poczq.tku roku odbylo siy spotkanie naczelnikow OSP z terenu 
gminy z Panem W ojtem. Uzyskalismy wtedy informacjy, ze na zakupy we 
wszystkich strazach na ten rokjest zaplanowana kwota 15.000 zl. 
Podzielilismy te srodki na poszczegolne straze. Okazalo siy jednak, ze strazacy 
z Kotunia zrezygnowali z zakupow w tym roku, poniewaz otrzymali juz 
znaczne srodki z gminy na rozbudowy garazu i remont swietlicy. Zatem OSP 
Polaki zlozylo do Zarzq.du Wojewodzkiego OSP wniosek 0 dofinansowanie 
zakupu pompy szlamowej. Zakup tej pompy jest dotowany w wysokosci 113 
wartosci zakupu. W ojt wyrazil zgody na taki zakup. Teraz pompy tq. 
zakupilismy i nie przekroczylismy kwoty, ktorq. mielismy na ten cel. 

http:Zarzq.du
http:Przewodniczq.ca


- Skarbnik Gminy wyjasnila, ze srodki na zakupy byly zabezpieczone, ale ten 
zakup jest powyzej 3.000 zl i musi bye zakwalifikowany jako zakup 
inwestycyjny. Dlatego tez srodki musz'! bye zapisane w innym dziale budzetu. 

Uwag ani pytait nie zgloszono. 

Przewodnicz,!ca Rady odczytala projekt Uchwaly Nr XL/277/2014 w sprawie zmian 

w budzecie gminy na 2014 rok. 

Uchwala zostala podjyta wiykszosci,! glos6w lza-13, przeciw-O, wstrzymal siy-ll 

w glosowaniu jawnym. 


Ad pkt 5 
- Radna Teresa Brusniak zapytala, kto placi za dow6z 4 uczni6w z okrygu 

szkolnego w Zeliszewie Podkoscielnym do Gimnazjum w Kotuniu. 
- W6jt wyjasnil, ze dowozenie to nie bylo objyte przetargiem. Gmina za nie nie 

placi - moze rodzice tych dzieci. 

W tym miejscu Przewodnicz,!ca Rady Anita Drabarek przypomniala zebranym, ze ten 
punkt porz'!dku obrad dotyczy przyjycia protokolu z poprzedniej sesji. W porz'!dku 
obrad tej sesji nie rna punktu dotycz,!cego "Dyskusji i wolnych wniosk6w" poniewaz 
jest to sesja nadzwyczajna. Zapytala, czy Set uwagi do protokolu z poprzedniej sesji. 
Uwag nie zgloszono. 

Protok61 z poprzedniej sesji zostal przyjyty jednoglosnie lza-141 w glosowaniu 
Jawnym. 

Ad pkt 16 
Wobec wyczerpania porz'!dku obrad Przewodnicz,!ca Rady Gminy Anita Drabarek 
podziykowala wszystkim za przybycie i udzial w sesji. Nastypnie zamknyla Obrady 
XL (nadzwyczajnej) Sesji Rady Gminy Koturl. 

prot~ala: 
ElZ§r.j!:trz~bSka 


